#### 國立中興大學國家政策與公共事務研究所

# National Chung Hsing University Graduate Institute of National Policy and Public Affairs

## 英語能力檢覈要點

### **Guidelines for English Proficiency Assessment**

民國 102 年 6 月 25 日所務會議修訂通過 民國 112 年 6 月 27 日期末所務會議修訂通過

Amended and Approved by the Institute Affairs Meeting on June 25, 2013

Amended and Approved by the End-of-Semester Institute Affairs Meeting on June 27, 2023

一、依據本校「學生英文能力畢業標準檢定辦法」等相關法規、本所「研究生入學修業暨學位考 試施行辦法」訂定本要點。

These guidelines are established in accordance with the university's "Regulations for Student English Proficiency Graduation Standards" and the institute's "Regulations for Graduate Admissions, Studies, and Degree Examinations."

二、本所碩士班研究生須通過英語能力檢測或修習英語相關課程(但不列計畢業學分)達及格標 準始得畢業。

Master's students of the institute must pass an English proficiency test or complete relevant English courses (not counted toward graduation credits) and achieve the required standards to be eligible for graduation.

#### 三、本所訂定之英檢標準為:

The English proficiency standards set by the institute are as follows:

- 1. 「全民英語能力分級檢定」中高級測驗之初試(含);
  - Passing the initial stage of the GEPT (General English Proficiency Test) High-Intermediate Level or higher;
- 2. 本校英文能力檢定考試及格;

Passing the university's English proficiency examination;

3. 本校舉辦之「EnglishScore Core Skills Test」400 分(含)以上之證書;

Scoring 400 or higher on the "English Score Core Skills Test" held by the university;

4. 「托福紙筆測驗 (TOEFL ITP)」523 分(含)以上;

Scoring 523 or higher on the TOEFL ITP (Paper-based Test);

5. 「托福電腦測驗 (TOEFL CBT) 193 分 (含) 以上;

Scoring 193 or higher on the TOEFL CBT (Computer-based Test);

6. 「托福網路測驗 (TOEFL IBT) <sub>1</sub>69 分 (含)以上;

Scoring 69 or higher on the TOEFL IBT (Internet-based Test);

7. 「國際英語測驗 (IELTS) <sub>1</sub> 5.5 級 (含) 以上;

Scoring 5.5 or higher on the IELTS (International English Language Testing System);

8. 「英國劍橋大學國際英文認證 (Cambridge Certificate)」PET (含)以上;

Achieving PET level or higher on the Cambridge English Qualifications;

9. 「外語能力測驗(FLPT)」之英語測驗筆試各分項 70 分(含)以上;

Scoring 70 or higher on each section of the FLPT (Foreign Language Proficiency Test) English written exam;

10. 「多益測驗 (TOEIC)」670 分(含)以上;

Scoring 670 or higher on the TOEIC (Test of English for International Communication);

11. 其他經教育部認定之證照種類,測驗標準等同於「全民英檢」中高級初試(含)以上者。 The Ministry of Education recognizes other certifications with standards equivalent to or exceeding the initial stage of the GEPT High-Intermediate Level.

自 103 學年入學者起,須為申請論文口試時五年(含)內通過者,逾五年者須重測達標準後始能畢業。

For students enrolled from the 2014 academic year onward, English proficiency certificates must be obtained within five years before applying for their thesis defense. Certifications exceeding five years must be retaken to meet the standards for graduation eligibility.

- 四、依本校學生英語能力檢測獎勵辦法規定,通過測驗者可自行依本校訂定之獎勵辦法申請獎勵。
  Students who pass the proficiency test may apply for rewards following the university's "Student English Proficiency Test Incentive Program."
- 五、碩士班研究生未能通過本要點三所列之測驗,可:

Master's students who fail to meet the standards listed in Article 3 May:

(一) 依據本校「英文能力檢定及輔導課程實施細則」,申請選修「英文能力檢定及輔導」 課程,修習及格者視同英語能力達到畢業標準。

Apply to take the "English Proficiency Test and Counseling" course following the university's "Regulations for Implementing English Proficiency Testing and Counseling Courses." Passing this course will be equivalent to meeting the English proficiency graduation requirement.

(二)申請選修外文系開設之「進階英文」課程(約為「全民英檢中級至中高級程度」,為 接受外系學生選修之3學分學期課程,但不計入畢業學分),評定成績達70分以上。

Apply to take the "Advanced English" course offered by the Department of Foreign Languages and Literature (equivalent to the GEPT Intermediate to High-Intermediate level, a 3-credit semester course open to non-departmental students but not counted toward graduation credits). A grade of 70 or higher is required.

(三)至外語學習資源中心申請學習護照,修習英語課程時數達 54 小時後參加本校外語學習資源中心之「英語能力檢定測驗」或其他測驗及格者。

Apply for a learning passport at the Foreign Language Learning Resource Center (FLLRC). Students who complete 54 hours of English courses and pass the FLLRC's "English Proficiency Test" or other qualifying examinations will be considered as meeting the standard.

六、碩士班研究生至申請學位考試前,修習「進階英文」2次(含)以上未能達70分、或修習輔導課程2次(含)以上未能及格,或參加各項測驗3次(含)以上仍未能達最低畢業標準者, 得於申請論文口試前檢具成績單陳請學術小組審議檢覈之。

Before applying for their thesis defense, students who have taken the "Advanced English" course twice or more without achieving a grade of 70 or higher, or taken the counseling course twice or more without passing, or attempted any proficiency tests three times or more without meeting the minimum graduation standard, may submit their transcripts to the academic committee for review.

七、入學前三年曾於英語系國家求學兩年(含)以上者,可持相關證明文件申請審核,經本所核定後,視同達到畢業標準。

Students who have studied in English-speaking countries for two years or more within three years before admission may submit relevant documents for review. Upon approval by the institute, this will be considered equivalent to meeting the graduation standard.

八、 本要點經所務會議通過後實施,修訂時亦同。

These guidelines take effect upon approval by the Institute Affairs Meeting. Amendments follow the same procedure.